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2018. május 13. 

Mandabokor 

Van-e keresztyén jóga, természetgyógyászat?  

Labossáné Kővágó Anita 

 

„ 43Ekkor egy asszony, aki tizenkét éve vérfolyásos volt, (és 

minden vagyonát az orvosokra költötte,) de senki sem tudta 

meggyógyítani, 44odament, hozzáférkőzve megérintette a ruhája 

szegélyét, és azonnal elállt a vérfolyása. „Lk 8, 43-44 

    Nagyon nagy hatással vagyunk egymásra, és amikor valaki, 

valamilyen problémával küzd, akkor teljesen természetes, hogy 

igyekszünk megoldást keresni, találni és teljesen jó indulatúan – 

szeretném hangsúlyozni – hogy jóindulatúan tudjuk egymást taná-

csolni, akár még úgy is, hogy kárhozatos dolgokat mondunk egy-

másnak. Hiszen itt az előbb bemutatott darabban is a kis pincér-

hölgy teljes jó szándékkal és jó indulattal ajánlotta a jógát, és 

milyen jó, hogy volt ott valaki, aki felmerte vállalni hitvalló módon 

az Úr Jézushoz való tartozását, mert hiszem és vallom, hogy mi, 

akik ismerjük és szeretjük az Úr Jézust, az a küldetésünk, hogy 

Őrállók legyünk. 

19 évvel, ezelőtt amikor utolsó éves teológus hallgató vol-

tam és nagy dilemmám volt, hogy miről is írjam a diplomamunká-

mat - aki végzős egyetemista, pontosan tudja, hogy ez mit jelent – 

nagyon sokat imádkoztam azért, hogy az Úr mutassa meg, hogy mi 

is a terve. Sok tusakodás és imádság előzte meg azt az időszakot, de 

ezt a témát hozta elém végül: Természetgyógyászat keresztyén 

szemmel. 

  Miért ezt a témát kaptam az Úrtól? Ez nem véletlen. Azért, mert 

hitre jutásom előtt, sőt be kell vallanom, hogy hitre jutásom után is, 

sok minden volt, amiben benne voltam, ami egyértelműen az Ördög 

munkája volt, de én ezt akkor nem tudtam. Természetesen Rám is 

hatottak a különbözőféle babonák, az ezotéria, energiagyógyászat. 

Agykontrolloztam akkor, amikor még Magyarországon nem is volt 

hivatalos az agykontroll, de az én nagybátyám Svájcban élt és ott 

már volt, így ehhez a tudáshoz is a 80-as évek végén hozzájuthat-

tam. Természetesen a horoszkóp volt az életem mindennapjainak a 

meghatározója. El kell, hogy mondjam, behálózta az egész életemet 

a gonosz munkája, de én akkor erről még mit sem sejtettem. Na-

gyon hálás vagyok az Úrnak, hogy utánam nyúlt és az Ő kegyelmé-
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ből megtérhettem, de valahogy az életemnek ez a területe akkor is 

egy kicsit homályban maradt. Amikor 1991 augusztusában hitre 

jutottam, átadtam az életemet az Úr Jézusnak, néhány hónappal 

később jött az egyik barátnőm. Bár én fiatal voltam, de mégis el 

kell, hogy mondjam, elég sokféle problémám és betegségem volt, 

nem jókedvemben mentem ezekhez a gyógyászokhoz. Ifis társam 

volt ez a barátnő, aki ugyan nem jutott személyes döntésre, amikor 

én megtértem, de ő is ott volt a döntés kapujában, azt mondta 

nekem: 

- Figyelj! Annyi bajunk van! Menjünk el természetgyógyászhoz! 

 

Talán idősebb testvérek emlékeznek rá, hogy volt egy bizonyos 

műsor a televízióban, Déri János vezetésével, a Nulladik típusú 

találkozások, ami csupa-csupa okkult dologgal foglakozott és ez 

bizony nagy reklámot csinált egy Kecskeméten működő orosz- 

ukrán-szovjet (nem tudom pontosan milyen) energia gyógyásznő-

nek. És ez a barátnőm kérte, hogy menjünk el hozzá. Amikor 

felültünk a buszra –otthon valami miatt nem volt időm – elővettem 

az Útmutatómat. Nem emlékszem a pontos igére, de arra emlék-

szem, hogy az aznapi ige az ördöggel kapcsolatos volt. 

 Mutattam és mondtam a barátnőmnek: 

- Figyelj! Nem biztos, hogy jó helyre megyünk, mert ez a mai ige, 

mintha próbálna bennünket visszatartani. 

- Á! Ezt a mai világban nem kell olyan komolyan venni – volt a 

válasza és elmentünk az energiagyógyászhoz. 

Bár komolyan vettem volna! Az igaz, hogy talált is nálam problé-

mát, adott is energiát, de azon a helyen ahol adta az energiát, né-

hány nappal később egy hihetetlenül nagy barnafolt jelent meg. 

Mintha megégették volna a bőröm. Nagyon megijedtem. És akkor, 

abban a pillanatban, volt valamiféle bűnvallás, hogy – Bocsáss meg 

Uram, hogy elmentem ide! – Azt gondoltam ezzel le is van tudva. 

De fontos azt tudnunk, hogy: aki az a gonosszal kapcsolatba kerül, 

aki az okkultizmussal kapcsolatba kerül, ott nem elég annyi, hogy: 

Bocsásd meg Uram! 

Szükséges egy nagyon tudatos szakítás, megtagadás - annak, amit 

az ördög végez – az ember életében. De ezt az Úr végzi! 

Nem ördögűzésről van szó, ilyenre mi nem vagyunk képesek, és 

nem is kaptunk rá felhatalmazást – ezt a mai és régi karizmatikus és 
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egyéb gyülekezetek végzik – de egy tudatos elfordulás szükséges. 

Amikor valaki behívja az Úr Jézust a szívébe és életébe, elfordul a 

gonosztól, akkor bizony ezeknek a bűnöknek elő kell kerülni, 

szükséges megtagadni. 

21de mindent vizsgáljatok meg: a jót tartsátok meg, 22a gonosz 

minden fajtájától tartózkodjatok. 1Thessz 5, 21-22 

A hívőember számára fontos, hogy józanul éljen ebben a világban 

és igen, tessék mindent megvizsgálni. Ha valami gyanús, lehet és 

kell utána kérdezni. Sajnos én sokszor nem tettem meg vagy már 

későn. 

Szeretnék néhány természetgyógyász módszerről beszélni, hogy mi 

is áll a hátterében, bár mindenre nem tudok kitérni. Arról is beszél-

ni szeretnék, hogy Istennek mi erről a véleménye, mit mond mind-

erről a Szentírás. 

Látjuk, hogy a XX – XXI. század az a technika, a tudomány az 

informatika fejlődésének a korszaka. Körülöttünk hihetetlenül 

nagy, mondhatni robbanásszerű fejlődés történik. Látnunk kell azt 

is, hogy mi emberek nem változtunk semmit. Az ember maradt 

ugyanaz az Istennek hátat fordított és a bűn miatt megromlott 

természetű teremtmény. A mai post modern ember gondolkodására 

jellemző az is, hogy lelkileg teljesen kiüresedett és ezért vagyunk 

ennyire nyitottak ezekre a lelki dolgokra. Minden természet-

gyógyászati módszer mögött, ami filozófiai – hangsúlyoznám – 

filozófiai vagy vallási alapon építkezik, az mindig valahol egy lelki 

töltekezést is ígér. Ugyanakkor azt is látnunk kell, hogy a mai 

liberális gondolkodásnak köszönhetően, az anyagiasan gondolkodó 

ember, a lelkében, folyamatosan kárt vall, majd kiüresedik. Próbál-

kozik itt, próbálkozik ott, és ezt a lelki űrt próbálja-próbáljuk kitöl-

teni, betölteni. Jellemzően – akár tetszik, akár nem – egyrészt 

mindenben kételkedünk – a mai ember mindenben kételkedik – 

másrészt, bármit elhisz, főleg akkor, ha az nincs benne a bibliában. 

Hihetetlen módon képesek vagyunk hinni, akár abban is, hogy 

valaki lekopogja - a babonáról most nem szólok, mert nem ez a 

témánk – „mondván:  

- Én nem hiszek, benne, de a biztonság kedvéért lekopogom! „ 

Ha valaki lekopogja, a hitét odaadja annak, hogy attól függ, hogy 

valami jó, vagy kevésbé jó történik vele. Az Úr Jézusban való hit, 

azonban egy egészen másfajta hit. Ez Isten ajándéka. Mindenki hisz 
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valamiben, de nem mindegy miben, vagy kiben hiszünk. A hit, a 

bizalom, a jóhiszeműség, az hozzátartozik a mindennapjainkhoz. 

Ha elmegyünk a körzeti orvoshoz, akkor azért megyünk, mert 

bízunk benne és hisszük azt, hogy azt a gyógyszert fogja felírni 

számunkra, ami a leghatékonyabb. Ha utazunk, felülünk az autó-

buszra, hisszük azt, hogy olyan buszra ültünk fel, aminek a menet-

rendje szerint célállomására fogunk megérkezni. Ez a fajta hit, 

bizalom, hozzátartozik az életünkhöz. De van olyan, amikor hitelt 

adunk, hitelt nem érdemlő dolgoknak is. Ez nem más, mint hamis-

hit, mondhatjuk azt is, hogy hiszékenység. 

Már szó volt arról, hogy a mai ember a testét, az egészségét nagyon 

fontos helyre emelte. Ez az egyik legfőbb értékünk: a szépség, 

egészség. Mennyi mindent képesek vagyunk megtenni azért, hogy 

azt megőrizzük, mennyiféle módszer van az egészség és a szépség 

megőrzésére?! Ezen a területen, a gyógyászat, a testi egészség 

területén elképesztően nagy és bőséges a kínálat. 

A természetgyógyászok által kínált módszerek, a hit útján hatnak, 

ezért a hitünket bombázzák, a hitünket követelik, a hitünkkel élnek 

vissza. Az igazi tudomány, Kedves Testvérek, mindig a tények 

szintjén marad. Nem követel hitet. Mert, ha valami tudományos 

megalapozottsággal működik, akkor függetlenül attól, hogy valaki 

hívő, vagy hitetlen, a módszerek hatnak. Ami klinikai gyógyásza-

ton alapszik, ami az orvoslás számára ma elfogadható. Természete-

sen vannak bizonyos kritériumok, amit szeretnék felsorolni: bizo-

nyítható, kimutatható, lemérhető, ismételhető.  

Ha valakinek tüdőgyulladása van, akkor nem kell hinnie abban, 

hogy, ha beveszi az antibiotikumot, akkor meggyógyul, mert az hat. 

Ha valaki lázas, függetlenül attól, hogy hívő vagy hitetlen, nem kell 

sem a lázcsillapítóban hinnie, sem pedig az orvosban. A lázcsillapí-

tó működik. Ezzel szemben a természetgyógyászok által kínált 

módszerek követelnek hitet. Vagy a gyógyászatban kell hinnünk, 

vagy a módszerében. 

A bibliai történetben azt olvashatjuk, hogy az asszony hosszúideje, 

12 éve volt már beteg és minden vagyonát orvosokra, gyógyítókra 

költötte és mégsem tudtak rajta segíteni. Ma is nagyon sokan költe-

nek vagyonokat orvosokra, gyógyítókra, természetgyógyászokra. 

Járnak egyik orvostól, a másikig, egyik természetgyógyásztól, a 

másikig. Veszik a drágábbnál-drágább vitaminokat, leveket, min-
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denféle gyógyító köveket, kristályokat. Itt kell megemlíteni a 

különféle termékbemutatókat is, amelyekkel igyekeznek minket 

elkábítani: mágneses matrac, párna, jade köves Ceragem masszázs-

ágy és lehetne sorolni, hogy mi mindennek vagyunk képesek hitelt 

adni a gyógyulásunk érdekében. Szeretném hangsúlyozni, hogy 

amikor valaki beteg, akkor az igen is változást okoz, és ha súlyos a 

betegség, ha a mindennapjainkat érinti, ha fájdalommal kell meg-

küzdeni, mert nap, mint nap valaki úgy ébred, hogy valamije fáj, és 

nem tud helytállni, akár a munkájában, akár a családjában, akkor 

keresi-kutatja azokat a módszereket, amelyek segíthetnek rajta. 

Amikor úgy tűnik, hogy már az orvostudomány is kudarcot vall, 

akkor:  

- A biztonság kedvéért! Nem árthat! – gondolják sokan – elme-

gyünk még a természetgyógyászhoz is, kipróbáljuk azt is!  

Történnek gyógyulások, – szeretném hangsúlyozni – történnek 

változások és szájról-szájra terjednek ezeknek a hatása.  

- Ez egy jó módszer! Menjünk és próbáljuk ki!  

Azt is meg kell látnunk, hogy magának a természetgyógyászatnak a 

miliője, egy olyan közeg, melybe az ember szívesen megy. Ugyan, 

ma már az orvosi rendelőket is igyekeznek barátságosan, kulturál-

tan kialakítani, de már 15-20 évvel ezelőtt is, a természetgyógyász 

rendelője egy kellemes hely volt. Ahova jó volt belépni – tudom, 

mert sokszor voltam ilyen helyen – a falak nem voltak ridegek, 

képek díszítették, halk zene szólt és a természetgyógyásznak min-

dig volt és van ideje a betegre. Szemkontaktust tart fenn, mert 

kérdez, mert érdekli, hogy mi van a beteggel. Persze próbál egyfajta 

kórképet felállítani a családról, hozzátartozókról. Tulajdonképpen a 

gyógyulás egy része betudható annak is, hogy már kibeszéli magát 

a kedves beteg, jól érzi magát, meghallgatják, nem úgy, mint a 

körzeti rendelőben, ahol mintha szalagon működne a dolog, talán 

még szívesebben is megy egy ilyen helyre. Egyrészt ezért olyan 

népszerűek, másrészt azért mert tényleg történnek gyógyulások. 

Amikor természetgyógyászatról beszélünk, azt kell látnunk, hogy 

ez egy gyűjtőfogalom és az értelmezése széles skálán mozog. 

Előtérbe kerül a gyógymódoknak a spirituális, okkultista jellege, 

ami előidézi a szabatosságot. Maguk a természetgyógyászok is 

elismerik, hogy az alkalmazott módszereik – hangsúlyozom – 

nélkülözik a természettudományos alapokat. Amikor én a diplo-
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mamunkámhoz a kutatásokat végeztem, elmentem a Semmelweis 

Orvostudományi Egyetemre, ahol a férjem nagynénje volt az egyik 

orvosprofesszor és segítséget kértem tőle, hogy ebből készülök és 

irodalomra van szükségem hozzá, csak nézett rám, és azt mondta:  

- Csak nem gondolod komolyan, hogy itt találsz ehhez irodalmat! 

Ez egy hókusz-pókusz! Azóta ez változott. Az ENSZ, az Európai 

Unió, a globalizáció törekvése, sok helyen jelen van és sajnos ma 

már az orvostudományban is jelen van és ugyan, tudományos 

alapot nélkülöző módszerek, de van hatásuk bár nem bizonyított, 

hogy konkrétan minek, mi és miért, de lehetőség van már, pld: 

akupunktúrát is tanulni, mint alternatívát. A legtöbb ilyen módszer 

filozófiai vagy vallási alapokra épít és mellőzi az anatómiai meg-

alapozottságot. Hangsúlyoznom kell, hogy különbséget kell tenni 

aközött a természetgyógyászat között, ami filozófiára épít, és 

aközött ami a természetből meritkezik. A természetből való me-

ritkezés növények felhasználását jelent. Ha valaki megiszik egy 

csésze gyógyteát, azzal semmi probléma. 

Erdélyi Judit gondolati a természetgyógyászatról: A természet-

gyógyászat nagy, közös kalap, amely alá besorolható a gyógyfüves 

„Gyógyítsd Magad!” mozgalmaktól kezdve, a különböző diétás, 

koplalási kúrákon át, egészen a relaxációs metodikák, akupunktúra, 

magnetizmus, homeopátia, parapszichológiai módszerek.  

A természetgyógyászat, mivel a módszerek többségének 

semmi köze sincs a természethez, inkább nevezhető – és nevezik is 

alternatív, komplementer medicinának. A doktornő is hangsúlyoz-

za, hogy vannak olyan diétás módszerek, mozgásterápiák és gyógy-

füves gyógyítás, amit lehet alkalmazni szakavatott embereknek. 

Szeretném ezt is kiemelni, mert, ahogy a gyógyszernek van hatása 

és mellékhatása, ugyan úgy a gyógyfüveknek is van hatása és 

mellékhatása. 

N e a Maria Treben féle varázslatos könyvön igazodjunk el, amikor 

különféle növényeket gyűjtünk teafűnek és ezeket készítjük, mert ő 

erőteljesen alkalmazta a varázslás és a babonás vallásosságnak a 

hitét, amikor összeállította a maga irományát. Nagyon fontos ezen a 

területen is a józanság. A természetgyógyászatot, ha közelebbről 

megvizsgáljuk, megtudjuk, hogy bizony a legtöbb az okkultizmus-

ban gyökerezik. Ahogy korábban említettem a globalizáció hatása 

jelen van és nem csak a gazdaságban érezhető, a kultúrák területén, 
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de a vallás területén is. Egyfajta egységesítés, aminek mi is részesei 

vagyunk, de nem mindegy, hogyan vagyunk a részesei! Úgy, hogy 

beleolvadunk és kritika nélkül mindent elfogadunk, vagy pedig 

józanul vizsgálódunk. Különösen a 70-es évektől kezdve van jelen. 

Az okkultista, ezoterikus tanok hulláma elöntötte az egész világot. 

Én benne voltam az ezotériába, a 80-as évek végén rengeteg ezote-

rikus könyvem volt. Azt gondoltam, hogy valami különleges tudás-

nak vagyok a birtokában, amikor ezeknek a tanoknak kitettem 

magam. És valóban volt egyfajta tudásom, de az nem Istentől jött 

tudás volt, hanem a gonosztól származó tudás volt. Sokkal többet 

tudtam, mint egy átlagember a lelki, misztikus dolgokról. Az ezote-

rika összefoglalja mindazt, amit korábban a varázslás az okkultiz-

mus, a babona címszavakhoz került besorolásra. Mondhatjuk azt is, 

hogy az ezotéria nem más, mint ősrégi pogányság és bálványimá-

dás. 2 fő forrás van: keleti és nyugati. Keleten a hinduk és a japá-

nok ősrégi bölcseletei, tanai jelentik a bázisát. A hinduizmus és 

buddhizmus gyakorlatai: a jóga és az azem. A nyugati ezoterika 

pedig, a régi görögökig nyúlik vissza, a középkori misztikán át jut 

el napjainkig. Az a fő tanításuk, hogy Isten mindenben jelen van. 

Az egészben és a legparányibb részben is. Innen fakad a mikro-

kozmosz és makrokozmosz elmélete is. Az összes vallási alapokra 

építő természetgyógyászatnak ez az alapja. Az ezoterikus mozga-

lom nem más, mint az okkultizmus, segítségnek álcázva. Ősi jelen-

ség, egyértelműen a gonosztól jön és a XX-XXI. században virág-

korát éli. Jelentése: rejtett dolog, titok, sötét szövevényes. Tartal-

mazza már azt is, hogy honnan jön, melyik oldalról. A különböző 

világnézeteket próbálja magába foglalni, egyfajta gyűjtőfogalommá 

vált ma. Közös bennük az, hogy egy magasabb rendű, ezoterikus 

tudáshoz akarja mutatni az utat: egy másik, nem a materiális világ-

hoz. Nem ritka jelenség, szinte átszövi a hétköznapjainkat. A leg-

egyszerűbb embertől, a legmagasabb végzettségű, tudományú, 

diplomával rendelkező emberig, ott és jelen van az életeikben. Ha 

valaki csak egy kicsit is kinyitja a szívét, az elméjét a Sátán előtt, 

akkor ő először csak egy kicsit lép be, majd birtokba veszi az egész 

lényét, tudatát.  Miért veszélyes ez? Elveszítjük a józan ítélőképes-

ségünket és teljes passzivitásba tudja juttatni az embert, kiszolgál-

tatva magát a démoni erőknek, melyek fellett már nincs uralmunk. 

Az agykontroll az agyban egy olyan módszer, ahol egy alfa állapot-
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ba kell lemenni. Az éber és az álom közötti állapot. 

Az agykontrollt a magam bőrén is megtapasztaltam. A módszerrel 

egy olyan tudás birtokába kerültem, hogy képes voltam olyan 

dolgokat megtenni, nagyon nehéz dolgokat megemelni, irányítani, 

úgy, hogy semmiféle erőt nem fejtettem ki. Ez volt az a pont, 

amikor nagyon megijedtem és elkezdtem félni, hogy – Ez nem 

normális! Ezek az a módszerek eljuttathatják az embert egy olyan 

pontra, amikor bizony már azt érzi, hogy: - Ez, nem normális! -, de 

nem biztos, hogy kitud belőle szabadulni. Hálás vagyok, hogy az 

Úr Jézus utánam nyúlt, kivezetett mindezekből. Ez nem játék! A 

gonosznak nagy a hatalma, annak a világnak a Sátán a fejedelme! 

Ez nem azt jelenti, hogy félnünk kellene, mert ennek a világnak 

Jézus Krisztus az Ura! Hívő és keresztyén emberként így kell jelen 

lennünk.  

  Az Egészre törekvő gyógyítás, a természetgyógyászoknak az 

alap módszere, az összes erre építkezik, a mikro és makrokozmosz 

elméletre.  

  Szeretném itt megemlíteni a New-Age mozgalmát, melynek a 

80-90-es években Amerikában volt nagy térhódítása. Hozzánk 

minden egy kicsit később jut el, ami nem azt jelenti, hogy nem 

létezik: van és jelen van. A szó jelentése: Újkorszak – a Vízöntő 

korszakát jelöli a horoszkóp szerint. Azt vélik, hogy a korábbi 

korszak volt – Halak – a kereszténység korszaka, ami a teremtéstől 

tartott. Ennek a korszaknak a jellemzője, hogy az ember Istent 

kereste. A New-Age korszakban, az ember maga lesz Istenné! Az 

emberben van az Isten, az Isteni, és ezt az állapotot kell különféle 

módszerekkel felgerjeszteni, felébreszteni. A Vízöntő korszak 

lehetővé teszi az ember számára a közvetlen kapcsolatot az én és a 

világegyetem, a kozmikus energia között. A New-Age célja, hogy a 

különféle ellentéteket kibékítse, a jó és a rossz közötti különbségé-

nek az elmosása, a hőn áhított világbékének az eljövetelét hirdeti, a 

tudás átalakítását egy magasabb szintű tudattá, önmagunk szeretete, 

az önmegvalósítás különböző formáim a pozitív gondolkodás, 

meditáció, önhipnózis és vizualizáció erősítése. Ezek többségét, 

sajnos már egyre több iskolában is alkalmazzák. Azt hirdeti, hogy 

az ember mindenre képes! Ha összehasonlítjuk a kereszténység 

tanításával, mely azt mondja, hogy Jézus által lehet bármi is és 

történhet meg az életünkben. Jézus önmegtagadásra hív, aki őt 
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akarja követni, tagadja meg önmagát. Melyik a szimpatikusabb? 

Emberi szempontból az, hogy: - Én megvalósítom önmagam! – 

Jézus viszont azt mondja: Tagadd meg magad és akkor lesz teljes a 

Te életed!  

A New-Age mozgalom célja, hogy egy egységes világren-

det, világbirodalmat hozzon létre vallásilag, társadalmilag, gazda-

ságilag, szervezetileg, politikailag. A mozgalom a kereszténységet 

elfogadja! Az összes többivel együtt! Egy kalap alá! A kérdés csak 

az Kedves Testvérek, hogy mi hívők mit csinálunk? Felmerjük-e 

vállalni Krisztus szavait? „ Én vagyok az út, az igazság, az élet. 

Senki sem mehet az Atyához, csakis én általam.” Örök élet, üdvös-

ség csak és kizárólag Jézus Krisztus által van, aki meghalt a mi 

bűneinkért és feltámadt a mi megigazulásunkért! Nem lehet egy-

bemosni, összeolvasztani ezeket a módszereket! 

A legtöbb természetgyógyászati módszer mögött a hagyományos 

kínai orvoslás áll, mely mindenféle tudományos alapot nélkülöz. 

Filozófiai rendszerre épít: a Taoizmusra. A Tao – az út, az egyete-

mes törvény. A Tao-t, az utat kell megtalálnia mindenkinek a 

harmónia elérésére. A Tao az út, vagy Jézus Krisztus az út? Nem 

fér össze a kettő, bármennyire is próbáljuk vagy próbálják össze-

mosni. Ez az ősi kínai szemlélet arról beszél, hogy az emberi test a 

mikrokozmosz, a világegyetem a makrokozmosz. 

Jelen van a jing és a jang! Bemegyünk egy gyógyszertárba, egy 

Herbáriába, drogériába és ott van kitéve a „jing-jang” jel. Sokan 

nem is tudják mit jelent, de felrakják, mert jobban fogy a termék, 

mert misztikus. A hagyományos kínai orvoslásban nagyon nagy 

szerepe van a chi-nek – életenergiának – amit begyűjtenek, és azt 

gondolják, hogy minden betegség mögött ez áll. Az ember energia-

áramlása valami miatt akadályozva van, ezt az akadályt kell eltün-

tetni. Ha rendbe jön ez az energiaáramlás, akkor az ember vissza-

nyeri testi-lelki egészségét. Ezen a gondolkodási módon alapszik az 

egyik legnépszerűbb módszer, az akupunktúra, a tűszurkálással 

történő gyógyítás. A klasszikus akupunktúrában mindegyik pont-

hoz, egy-egy legenda fűződik. Azt gondolják, hogy az emberi 

szervezetet egy csatornarendszer (meridián rendszer) hálózza be. 

Amikor a tűket beszurkálják, az a cél, hogy az energiaáramlást 

helyrehozzák és ezáltal az ember visszanyeri a maga egészségét. 

Meridiánokról beszél a hagyományos kínai orvoslás, de boncolási 
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alapja nincs. Boncoláskor semmiféle meridián rendszerről szó sincs 

és ezeket spekulatív módon állapították meg. Azt is be kell látnunk, 

hogy ez a fajta orvoslás virágzik napjainkban, sőt már alkalmazzák 

egyetemi végzettségű orvosok is, akik valami miatt elmentek ebbe 

az irányba. A módszer komolytalanságára mutat az is, hogy kezdet-

ben 295 akupunktúrás pontot, majd 365 –öt, később 649 pontot 

tartottak nyílván. Ma már több mint 1000 akupunktúrás pontot 

szúrnak. A módszer alkalmazásánál a tűbeszúrási mélység is meg-

határozott: van ahol 1-2 mm, van ahol deréktájon 10-15 cm-re is 

beszúrják ezeket a tűket. 

A 90-es években felmerült kérdésként, hogy mit is csináljanak 

Magyarországon az akupunktúrás gyógyítással?! A megválaszolá-

sára kineveztek egy egészségügyi biztost, hogy járjon utána a 

kezelésnek. Ő azt mondta, hogy az Európai agya számára teljesen 

el és felfoghatatlan a sok hókusz-pókusz amit tanítottak elméletben, 

de amikor elment a gyakorlati oktatásra és látta a módszert, neki is 

megtetszett és úgy gondolta: - Miért is Ne? Tudományos alapja 

nincs, de hatása van!  

Miért is lehet hatása? Kérdés az is, hogy hatásos gyógyeljárás, vagy 

gyógyító mágia? 

Testvérek! Hangsúlyozom, hogy a makro-mikrokozmosz elmélete 

teljesen vallási, filozófiai nézet. Ezért, ha lehetne orvostudományi-

lag bizonyítani, mondhatnánk, hogy: Igen! Ennek ilyen hatása van! 

Személyes példámat szeretném most megosztani. 

Még teológus koromban, nagyon sok gonddal, problémával küsz-

ködtem, főleg nagyon erős, migrénes fejfájással. Amikor elmentem 

akupunktúrás orvoshoz, volt némi kétség, hogy biztos jó-e ez? De 

akkor miért is mentem el mégis? Egyrészt keresztyén testvérek 

ajánlották a kezelési módszert, másrészt egy evangélikus lelkész, 

orvos végzettségű felesége volt a módszert alkalmazó orvos. Úgy 

gondoltam: csak jobban tudja Ő, hogy mit tehet, mint én a teológus 

hallgató. 

A kezelést azzal kezdte, hogy mi a horoszkópom, melyik csillag-

jegyben születtem? Egyetlen egy orvos sem kérdezhet ilyet! Tudjuk 

jól, hogy a csillagok Isten teremtéséről tanúskodnak, ilyen értelem-

ben semmi közük az életünkhöz. Rossz érzés lett úrrá rajtam, de az 

energia kimérés is gyanú keltett bennem. A kezelő ágyra fektetve, 

szurkálta belém a tűket, amikor bejött az anyósa, mondván:  
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- rettenetesen fáj a feje, csináljon vele valamit! 

Kedves Testvérek! A drága akupunktúrás orvos azt válaszolta neki: 

- ott van, abban a szekrényben a fájdalomcsillapító, vedd be! 

És, hogy akkor, hogy nem pattantam le Én azonnal az ágyról? 

- hogy normális vagyok? Gyógyszert ad a saját anyósának, engem 

meg szurkál ezekkel a tűkkel?! 

Még két kezelésen voltam, és 2 nappal később egy evangelizáción 

vettem részt, ahol az igehirdető mindenféle okkult dologról beszélt. 

Ültem a padban, sorolt mindenféle dolgot és éreztem, hogy mind-

járt kimondja: akupunktúra……és kimondta. Én olyan hálás va-

gyok Testvérek, hogy nem hagyott a gonosz markában az Úr, 

hanem megmutatta: „Lám a nagy okos teológus, aki sokat gondolt 

magáról! Hogy bele tudott sétálni a sötétségbe!” Mert ilyen ez 

Testvérek! Elhiteti, hogy vagyok valaki, bizony bele tudunk sétálni. 

Rengeteg mágikus elemet tartalmaz és semmiféle orvosi bizonyíté-

ka nincs az akupunktúrás módszernek. Van egy szelídebb módja is 

ennek a módszernek: az akupresszúra, amikor ezeket a pontokat 

nem tűvel szurkálják, hanem masszírozzák. És egy másik nagyon 

népszerű módja a: reflexológia – talpmasszázs. 

Ezt is csináltam! Volt könyvem hozzá, abban megvolt a térkép, 

hogy melyik pont, mint jelent. A módszer célja, hogy a talpon 

alkalmazott pontok masszírozásával – mert a talp, az emberi szer-

vezet kicsinyített mása – a salakanyag eltávozzon a szervezetből. 

Józanul végig gondolva, ez nonszensz! 

A reflexológiával-talpmasszázzsal kapcsolatban egy orvosi hetilap 

egyik cikke, - amely az alternatív medicinával foglalkozik, különfé-

le kategóriákat említ a besorolásra: elfogadható, kevésbé elfogadha-

tó – azt írja: elfogadhatatlan kategóriába tartozik, semmiféle 

tudományos alapja nincs, az idő próbáját nem állta ki, haszna, 

hatékonysága nem bizonyítható! 

És itt van a következő Testvérek! Ami át és átszövi az életünket 

teljes mértékben. Ez pedig nem más, mint a homeopátia!  

A homeopátia ember és életszemlélete is ugyanaz a globális, koz-

mikus egységre való törekvés. Ugyanúgy úgy alkalmazza a makro-

mikrokozmosz elméletet. Elméletül szerint a homeopátiás golyócs-

ka tulajdonképpen egy híd, a makrokozmosz – világegyetem, a 

mikrokozmosz – ember között. A homeopátia megalkotója Samuel 

Hahnemann orvos volt. Tudnunk kell róla, hogy nagyon okkultista, 
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Istent teljesen tagadó ember volt és ezeket a tanokat Ő le is írta, 

nem magától vette. Egy szabadkőműves volt, antropozófus és úgy 

gondolta, hogy természetfeletti erők jelentették ki neki, azt hogy, 

hogyan kell elkészítenie a szert. A homeopátiának a legfontosabb 

jellemzője: az a szer melyet egészséges egyénnél, nagy adagban, 

különféle tüneteket vált ki, csökkentett adagban hatásos lehet olyan 

betegnél, akinek tünetei hasonlók. Úgynevezett: Similia similibus 

curantur, azaz hasonló, a hasonlóval gyógyíttatik. 

Az anyagokat felhígítják, melyek különféle eljárások, előírások 

alapján történnek. Sokszor annyira felhígítják az eredeti anyagot, 

hogy a gyógyszernek eladott készítmény, egyetlen molekulájában 

sem található meg az eredeti anyag. 

Hahnemann azt mondja: – idézem – „Ez nem baj! Nem baj, hogy 

nincs már egyetlen molekulájában sem az eredeti anyag! Nem is az 

hat! A kozmikus energia, ami a kozmoszból került bele, belegyűj-

töttek. Nem a készítmény anyaga, hanem az anyagban rejlő dina-

mikus erő felelős a gyógyhatásért, amely a hígítás és rázás kombi-

nációjával hívható életre!” 

Nagyon sok patikában fellelhető a kiírás, hogy hogyan is készül: 

eredeti, Hahnemann módszer szerint. Megvan határozva, hogy 

hogyan van gyártva, milyen rázással kell elkészíteni ezeket a go-

lyócskákat, hogy a kozmikus erőt begyűjtsék. Mondhatjuk, hogy a 

rázás a gyógyerőt képes adni az üvegbe zárt semminek, mondhatni 

nem más, mint varázslás. Amikor ezt a módszert és a speciális 

rázást kifejlesztette, kitalálta, egy nagy bőrkötéses Biblia volt a 

kezében. Ahhoz vágta az üveget és azon rázta. 20 évvel ezelőtt 

láttam egy filmet, hogy hogyan készülnek a homeopátiás szerek és 

megdöbbentő volt látni Testvérek, hogy egy nagy Biblia volt ott és 

azon ütögették. Amikor azt gondoljuk: - Ez semmi! A mai modern 

világban nem kell ezt olyan venni! – Komolyan kell venni! Az 

ördög nem változott semmit és el akar bennünket altatni. Volt egy 

időszak, a II. világháború után, amikor betiltották, de a rendszervál-

tás után, kapu nyílt mindenre, ami ezoterikus, ami az okkultizmus-

ban rejlik, így a homeopátia is terek kapott és nagyon sok pénz van 

benne, mint az összes többiben. 

Halottuk a kedves fiatal testvérektől, hogy mennyire fontos az 

egészség, a testi-fizikai jólét és bizony ehhez ma előszeretettel 

alkalmazzák a jógát, illetve az ebből fakadó pilatest. De mi is az a 
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jóga? A Wikipédiából azonnal megtudhatjuk, olyan egyszerűen le 

van írva. Ha valaki azt mondja, hogy a jóga, torna az azt jelenti, 

hogy egyáltalán nem járt utána annak, hogy mi a jóga. A jóga nem 

torna! A szó jelentése: igába hajtás! Brahmannal, az Istenséggel 

való egyesítés – ez a jóga! 

Nagyon sok iskolája van, különféle technikái vannak. Akad úgyne-

vezett gyengébb jóga, és van olyan jóga is, melyben az ember mély 

transzállapotba kerül. Nem jógázta, de olvastam olyan könyvet, 

hitre jutásom előtt, amit Jógik írtak és arról a transzállapotról be-

széltek, amire eljutottak a gyakorlatok alkalmazása során. Ez a 

vaskos könyv nekem akkor nagyon tetszett, nagyon izgalmasnak 

tűnt. Nagyon hálás vagyok az Úr Jézusnak, hogy ebből kijózanított. 

A jógának az a lényege, hogy az abszolútúmmal egyesüljön az 

ember. A különféle testtartások, mindenféle gyakorlatok, a légzés, a 

meditáció, ezeknek a célja, hogy az ember testi, anyagi kívánságait 

megfékezze, fegyelmezze. Lemondjon a vágyairól, amit a test 

ráerőltetne és így egyfajta transzállapot is előidéződik, a tudat 

felszálljon a Brahmannal való egyesülés helyére, a Brahman igájá-

ba kerüljön az ember. A lélekvándorlástól való szabadulás a cél. 

Úgy gondolják a Brahmán a világ oka, minden létező eredete, maga 

az Isteni. 

A jóga központi kérdése a kundalin erő, a kundalin kígyó felébresz-

tése. Úgy gondolják, hogy a végbél felett 3 cm-rel van az úgyneve-

zett kundalin Istennő. Mindenkiben ott van és alszik. Az a cél, hogy 

ezt a kundalin erőt, a kundalin Istennőt felébresszék és ebből a 

csakrából az Istennő a gyakorlatok segítségével az életenergiát 

összeszedve, eljusson az ember tudatáig, elméjéig, ezáltal kerül az 

ember a megvilágosodásnak az állapotába. 

Ha bemegyünk egy jógastúdióba, nem ezzel fogják kezdeni a 

bevezetésünket, de előbb-utóbb az ember eljut vagy eljuttatják ebbe 

az állapotba. Ez egészen bizonyos! 

Hívő emberként nagyon lényeges, hogy a napi döntéseinket, úgy 

hozzuk meg, hogy: Uram! Veled szeretnék menni! A hívő ember-

nek, ha nagyon szoros a kapcsolata van az Úr Jézussal, reménység 

szerint el sem megy ilyen helyre. Van egy belsőrendszere az em-

bernek, ami jelez, hogy valami itt nem stimmel! Ha nem jelez, ott 

nagy baj van! Azt jelenti, hogy hamarabb ajtót nyitottunk, és már 

nem halljuk Isten mit szeretne nekünk mondani. Drámai, amikor 
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hívő testvérektől hallom: - Ezzel nincs semmi probléma! Nekem 

nem jelzett a Szentlélek! – Igen! Lehet, hogy már olyan távolságra 

van az Ige olvasástól és az Úrtól valaki, hogy már nem is veszi 

észre! Pedig ott villog pirosan és az Úr szeretné megállítani! 

A jóga egy könnyített formája, a pilates. Németországból szárma-

zik, a módszert Joseph Pilates fejlesztett ki, különféle tornák gya-

korlásával. Az I. világháborúban internáló táborba került- és az 

igaz, hogy a kifejlesztett tornával élte túl a koncentrációs tábort – 

de kifejlesztett egy módszert, ami a jógában gyökerezik, ötvözi a 

görög, a római harcművészetet és a Tai Chi-t.  Szinte még súlyo-

sabb módszer, mint a jóga, mert sokkal több okkult dolgot ötvöz 

magába. 

A nagybátyám, aki Svájcban él, sok-sok okkult dologgal foglalko-

zott korábban, mondhatni Én is az ő hatására mentem bele ezekbe a 

dolgokba, mert tekintélye volt számomra. Mikor a diplomamunká-

mat írtam és ezekről a dolgokról beszélgettünk, az Úr Jézus ke-

gyelméből megláthatta a sötétséget az életébe és hitre jutott. Sok 

mindennel foglalkozott, többek között tornával is. Fitnesz edzőként 

is tevékenykedett. Amikor Őt kérdeztem a pilatesről, készségesen 

elővette azt a Pilates németnyelvű könyvet, amit az oktatók is 

használnak. Ebből idéznék néhány mondatot: 

Mi a célja a pilatesnek? Optimálni az energia áradatokat. 

Miért is olyan hasonló a jóga és a Pilates? Mert a közös cél. hogy a 

testben lévő energiaáramlást, optimálissá tegyük. Ezért is olyan 

hasonlóak a gyakorlataik is. Mind a jógában, mind a pilatesben az 

emberi testben elrejtett energiáról van szó. Az embernek az a ké-

pessége, hogy ezt az energiát felszabadítsa, mindenkiben meg 

található, csak el kell végezni a megfelelő tornagyakorlatokat. 

 A jóga és a pilates fogalmak különbözőek, de a különféle megne-

vezés alatt, mégis ugyanazt értik. A hasonlóság nem véletlen, mert 

a pilates ugyanúgy használja a chi energiát, mint a jóga.  

Mai világunkban nagy hatása van a kínai chi-kung befolyásának. 

Mi is ez? Ősi energia torna és meditáció. Serkenti a chi-energia 

áramlását a testben és javítja az egészséget, így kapcsolódik az ősi 

kínai orvosláshoz. Minden keleti harcművészet alapja a chi-kung! 

Legyen az Tai -chi, karate, dzsúdó, aikidó! Amikor végzik a külön-

féle körkörös mozdulatokat, céljuk, hogy ez az energia a makro-

kozmoszból begyűjtésre kerüljön, ami hatására, saját, testi energia 
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áramlásukat is helyrehozzák. Mindezek, más néven, de ugyanazo-

kat a dolgokat rejtik magukba. Például a pilates nem úgy nevezi, 

hogy kundalin erő, hanem erőközpont! 

Felmerül a kérdés, hogy hívő emberként lehet-e ezeket csinálni? 

Elárulom, hogy nagyon sok hívő testvérünk végzi és tudok olyan 

gyülekezetről is, ahol a gyülekezeti teremben tartanak pilatest. 

El kell döntenünk, hogy elkötelezetten az Úr Jézushoz szeretnénk 

tartozni, vagy pedig beengedünk az életünkbe mindenféle olyan 

dolgot, amiről az Úr azt mondja: Utálatos előtte! 

Legutoljára szeretném említeni a kineziológiát, melynek gyakorlása 

elárasztja szinte az egész világot. Nevezik gyógyító érintésnek, 

agytornának is. Különleges izomtesztelésen alapuló módszer, mely 

szintén a kínai gyógyászatig gyökerezik vissza, a Chi erőnek a 

begyűjtését tűzi ki célul. A stresszhelyzet, ami az ember életében 

van, sőt a gyermekeknél a tanulási nehézség is azért van, mert az 

energia nem jól áramlik, és éppen ezért kineziológus szükséges, 

hogy ez az energia helyesen áramoljon. 

Nálunk Érden, az egyik iskolában, elég sok, nehezen kezelhető 

gyermeken, úgy gondolták, hogy ezt a módszert alkalmazzák a 

probléma ki küszöbölésére. A lehetőségét az önkormányzat is 

támogatta. Természetesen mi, jeleztük az iskola felé, hogy ez egy 

hókusz-pókusz módszer, és nem jó, ha ezt a módszert alkalmazzák 

a gyerekeknél, nem támogatjuk. Valószínűnek tartottuk, hogy még 

rosszabb állapotban fognak kerülni a gyermekek. Voltak nehezen 

kezelhető hittanosaim is, akiket szintén javasoltak kineziológiára. 

Mikor a gyerekek az első kezelés után jöttek hittanra, elmeséltem 

nekik, hogy hogy mi is az, aminek részesei voltak. Édes volt az 

egyik kislány, reagálása, aki azt mondta: 

 - Anita néninek teljesen igaza van! Én tudtam, hogy ez nem jó! 

Olyan furcsa dolgokat kellett csinálnunk!  

Ezekben a piciny gyermekekben már Isten munkálkodott akkor is, 

jelzett nekik. Nagyon hálás vagyok, hogy többet nem mentek, sőt 

még inkább azért, mert az iskolában is betiltották a módszer alkal-

mazását. Meglátták, hogy valójában nem jó módszer, hiszen nincs 

semmiféle anatómiai alapja, ráadásul különböző pszichotechnikával 

kombinálják. A német pszichológusok testülete már 1988-ban 

figyelmeztetést adott ki a kineziológiával kapcsolatban. Kifejtették, 

hogy a terápia nem csak hatástalan és drága, de káros hatással lehet, 
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amennyiben a módszerben bízók elvesztegetik az értékes idejüket, 

amikor is igazi segítséget kaphatnának. 

Visszatérve a barátnőmre, akivel először mentem el Kecskemétre, 

 természetgyógyászhoz. Sajnos Ö, nem hagyott fel ezekkel a dol-

gokkal. Mindig mondtam neki, hogy: 

- Nem jó! Nem Istentől való! 

Ő csak legyintett rám, mondván: - Maradi vagy! Fejlődnöd kell! 

6-7 évvel ezelőtt állapítottak meg nála egy nagyon súlyos veseprob-

lémát. Különféle kezelésekre járt, kiderül, műtéti beavatkozással 

segíthetik a gyógyulását. Orvosról-orvosra, természetgyógyászról-

természetgyógyászhoz járt, míg eljutott egy kineziológushoz, aki 

azt mondta neki, hogy semmiképpen ne vállalja a műtétet, mert 

néhány hónapon belül, karácsonyig a problémája meg fog szűnni és 

nagyon nagy változás következik be az Ő életében. Emlékszem, 

hogy még augusztusban beszéltem vele, és arra kértem, hogy na-

gyon jó lenne, ha nem ezt a módszert választaná, hanem hagyomá-

nyos orvoshoz menne, aki segíthetne rajta. De nem akarta a kést, a 

műtétet, majd öngyógyító módon túl lesz a nehézségein. 

Valóban nagyon nagy változás következett be az életében: meghalt. 

Testvérek! Olyan drámai volt! Azt mondta: 

- Azért nem térek meg az Úr Jézushoz, mert mi lesz akkor, ha Jézus 

elveszi az életemet? 

Az ördög ennyire be tudta őt hálózni! Az utolsó pillanatban, a 

halálos ágyán tudta, hogy már nincs menekvés és ott a kórházban, 

akkor mondott igent az Úr Jézusnak! Drámai, hogy az ördög meny-

nyire rá tud bennünket szedni és elhiteti velünk, hogy Jézus valami 

rosszat akar nekünk. Az életét adta oda értünk Isten fia, akkor 

akarhat nekünk rosszat? Becsap bennünket? Természetesen nem! 

Hívő emberként távol kell magunkat tartani ezektől a módszerektől. 

Mit tehetünk? Látnunk kell azt, hogy Isten megteremtette ezt a 

világot, benne az embert, és amikor Ádám és Éva igent mondott a 

gonoszra, azóta ő ennek a világnak a fejedelme. De Jézus Krisztust 

elküldte, ő a szabadító, életét adta a mi bűneinkért, hogy megment-

sen akár ebből a sötét dolgoktól is. Van szabadulás, teljes lehet a 

szabadulás. Ha valaki felismeri, hogy: 

- igen az életemben ezek a dolgok ott vannak! 

- Lehet, hogy ezért nem értem az Igét? 

- Lehet, ezért nem vágyódom a közösségbe? 
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- Ezért nem tudok közösségben vagy hangosan imádkozni? 

Számtalan oka lehet, hogy a hívő életünk nem tud kiteljesedni. Az 

Úr Jézus szeretne megmenteni, szeretne tanácsolni és nem rosszat 

akar. Azt szeretné, hogy a földi életünket is áldott módon éljük, és 

azt szeretné, a mennybe kerüljünk. Ez egyedül csak általa lehetsé-

ges! 

Ez az asszony, aki 12 éve beteg volt már, tudta hova kell mennie! 

Jézus megérintette és azonnal meggyógyult! 

De ez nem ilyen Testvérek! Van olyan, hogy valaki, aki hívő és egy 

teljes életen át hordoznia kell a betegségét. Ott volt Pál apostol! 

Imádkozott, többször is kérte az Urat, tövis adatott a testébe! Meg-

gyógyult? A teste nem, de a lelke igen! Mert az, az Úr Jézusé volt! 

Van olyan, hogy nem gyógyulunk meg. Az én életemben is volt 

olyan, hogy az Úr Jézus csodát tett, megszabadított, csodálatos 

gyógyulást adott. Volt olyan, hogy mentem a műtőbe, kés alá és 

meg kellett operálni, de tudtam, hogy Jézus ott van velem. Milyen 

áron akarunk mi meggyógyulni? Mindenáron, úgyis, hogy a lel-

künk kárt vall, vagy azt mondjuk:  

- megvizsgálom, és ami Uram szerinted való, arra igent mondok, 

amire Te azt mondod, hogy utálatos, arra pedig nemet. 

Ne felejtsük el azt az igét, amit az V Mózes 10-ben olvasunk. Ez a 

figyelmeztetetés nem csak az ószövetség népére, hanem ránk is 

érvényes: 

„Ne legyen köztetek olyan, aki a fiát vagy leányát áldozatul 

elégeti, ne legyen varázslást űző, se jelmagyarázó, kuruzsló 

vagy igéző!” 

Az Úr figyelmeztet arra, hogy a gonosznak van hatalma, nagy a 

hatalma, de Jézus azért jött, hogy igazi világosságot hozzon. Hamis 

Krisztusok, hamis próféták, hamis tanítók, hamis gyógyítók van-

nak, de a hívő ember legyen józan és mindent vizsgáljon meg! Az 

Éden kertjében ott volt az ígéret! „ Olyanok lesztek, mint Isten „ 

Ma mi az ígéret? „ Olyan leszel, mint Isten, ott van benned!” Igaz 

lehet? Ez a Sátán csapdája! Amikor ezt a hangot halljuk bárhonnan, 

azonnal meneküljünk az Úrhoz és azonnal vegyük kézbe az Igét, a 

Bibliát. Lehet, hogy történnek gyógyulások a természetgyógyászok 

által és miközben az ember a jógát csinálja, de a lelke kárt vall – az 

egészen bizonyos! Nem szeretnék beszélni rettenetes dolgokról, 

mely az ilyen megkötözött emberek életében jelen van. Sokszor 
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nem is mernek ezekről beszélni, mert úgy gondolják, azt hiszik 

róluk, hogy megbolondultak, mert olyan jeleket produkál az, ha 

valakit a gonosz megkötöz. Pedig csak jógára órára ment, csak a 

homeopátiás szert szedte! 

Nagyon fontos mindent megvizsgálni és nem elfelejteni azt, hogy 

Jézus Krisztus tegnap, ma és mindörökké ugyanaz. A különféle 

idegen tanításoktól ne hagyjuk magunkat félrevezetni. 

Amikor azt halljuk, hogy milyen veszélyes a muszlim térhódítása, a 

muszlim gondolkodás – ez igaz! Próbálnak minket megvédeni az 

iszlám minden káros hatásától, akkor szeretném azt mondani, hogy: 

- Testvérek! A keleti tanok meg itt vannak, bent vannak már évti-

zedek óta! Gyengítik hívő életünket, mert nem tudunk hitvalló 

életet élni! 

Azt mondja Ézsiás: 

„Eltaszítottad népedet, Jákób házát, mert tele vannak keleti 

szokásokkal, jelmagyarázókkal, mint a filiszteusok, és idege-

nekkel barátkoznak.” ( Ézs 2,6) 

Ne legyünk tele hívő emberként keleti szokásokkal, Higgyük azt, 

hogy Jézus elég, mindenre elég! A földi életre is, az örökéletre is és 

adjunk hálát azért a kegyelemért, azért a csodáért, hogy Jézus azért 

jött, hogy az ördög munkáját lerontsa, a Mi személyes életünkben 

is. Jézushoz ma is oda lehet menni! Áldja meg az Úr, a Mi előtte 

való megállásunkat. Ha valakibe kérdés van, úgy gondolja, hogy 

vannak olyan dolgok, amik most felszínre jöttek, lehet, hogy harag 

van bennük, vagy arra gondolunk, hogy micsoda zagyvaság volt ez 

és ezzel nem akarok foglalkozni, adjunk hitelt az Isten igéjének! Ez 

az egyetlen megmentő szó! Se Buddha, se Krisna, egyik se adta az 

életét értünk. Egyedül Jézus Krisztus vállalta magára a Golgotai 

kereszten minden bűnűnket és minden bűnünk büntetését.  

Áldjuk és magasztaljuk Őt ezért! Imádkozzunk! 

Drága Úr Jézus! Áldott légy azért a szeretetért, amivel lehajoltál 

hozzánk! Áldott légy azért, hogy Te emberré lettél, hogy minket 

megments, kiszabadíts a gonosz, az ördög fogságából! Uram! 

Számtalan praktika, számtalan módszer létezik, ami megköti a mi 

lelkünket, szívünket, ami nem hagyja, hogy teljesség legyen ben-

nünk, a Te szent lelkes, a Te igéd! Könyörülj meg rajtunk, hogy 

józanok legyünk, éberek legyünk. Különbséget tudjunk tenni jó és 

rossz között és adj erőt és bölcsességet, jó utat, hogy a Te utadat 
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válasszuk! Akkor is, ha bolondnak néznek, ha kirekesztenek, ha azt 

mondják nem haladunk a korral! Segíts, hogy Mi ne a korral akar-

junk haladni és azzal a kórral, ami ezzel együtt jár, hanem Veled 

együtt akarjunk járni az úton, ami Te magad vagy! Áldd meg és 

őrizz meg bennünket, bármilyen sötétség van az életünkben, en-

gedd, hogy azt leleplezd, segíts abban, hogy tudjunk oda menni 

hozzád szabadításért, bátorításért új életért! Köszönjük, hogy Te 

nem a régi életünket akarod tákolni, hanem teljesen új szívet, életet 

akarsz mindannyiunk számára! Áldunk és magasztalunk mindezért! 

Ámen!  


